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§ 1  

Val av protokollsjusterare, tid för och anmälan av 
protokollsjustering  

1. Ordföranden Bo Sundin (M) och vice ordföranden Mia Päärni (S) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

2. Protokollet justeras den 27 november 2013. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

24 oktober 2013 justerades den 30 oktober 2013. 
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§ 2  

Återtagande av ansökan om överflyttning av vårdnad från 
särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 a § 
föräldrabalken (FB) 
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§ 3   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p1 
föräldrabalken (FB) 
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§ 4   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p1 
föräldrabalken (FB) 



 
RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

21 NOVEMBER 2013 

BLAD 6 

 

 

  

§ 5   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 1 
föräldrabalken (FB) 
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§ 6   

Yttrande i enskilt ärende till Inspektionen för vård och 
omsorg  
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§ 7  

Yttrande i enskilt ärende till Inspektionen för vård och 
omsorg  
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§ 8   

Yttrande i enskilt ärende till Inspektionen för vård och 
omsorg  
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§ 9   

Dom från förvaltningsrätten i enskilt ärende 
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§ 10  

Beslut från Inspektionen för vård och omsorg i enskilt 
ärende 
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§ 11   

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Gabriella Granditsky Svensson från Familjebostäder och Magdalena 

Fransiscovic från Exploateringskontoret presenterade en rapport med 

titeln Barnkonsekvensanalys Rinkeby, som tagits fram av Stockholms 

stad i samarbete med Familjebostäder, Byggvesta, KTH 

Arkitekturskolan och Sweco. Rapporten är beställd av Järvalyftet med 

anledning av att Rinkeby står inför stora förändringar med flera 

planerade stadsutvecklingsprojekt, exempelvis Rinkebystråket och 

Rinkebyterassen. Rinkeby är en av Stockholms mest barnrika 

stadsdelar och barnkonsekvensanalysen genomfördes för att 

uppmärksamma barnens behov och önskemål i fråga om utemiljön. 

 

Under arbetet med rapporten har barns rörelsemönster i Rinkeby 

kartlagts och barnen har fått rita i kartor och ange vilka platser de 

tycker om och vilka platser de inte tycker om, vilka platser som känns 

trygga och vilka som känns otrygga. Arbetsgruppen har besökt flera 

skolor och berättat om pågående projekt. Man har också haft 

fokusgrupper med äldre unga, som inte går i skolan längre. Mest 

fokus har lagts på barnens synpunkter på den befintliga miljön, för att 

ta reda på vilka platser som är värda att bevara och vilka som kan 

utvecklas och förbättras från ett barnperspektiv.  

 

Kartläggningen av barnens rörelsemönster och synpunkter har visat att 

barnen framför allt rör sig i centrala Rinkeby, mellan Rinkebyskolan, 

fotbollsplanen, biblioteket och centrum. Dessa platser beskrivs som 

både bra och dåliga. Lekplatserna uppfattas övervägande som bra 

platser. Närmiljön är viktigast för de yngre barnen, mer offentliga 

miljöer är viktigare för de äldre. Biblioteket är en väldigt viktig och 

positiv plats för barnen. Platser som många barn beskriver som 

negativa och otrygga är gårdar och gångvägar och många barn är 

rädda för inbrott. Barnen är överlag inte så intresserade av stora 

grönområden – de vill ha aktiviteter, gärna omväxlande sådana. 

Centrum uppfattas som otryggt av många barn.  

 

Barnen fick föreslå åtgärder för en bättre utemiljö och föreslog bland 

annat mer variation i utemiljön och i husens utformning, färgglada 

bänkar, fler butiker, något unikt som profilerar Rinkeby på samma sätt 

som exempelvis Husbybadet och Kista galleria profilerar dessa 

stadsdelar, fler lekplatser och aktiviteter för äldre barn. Genom 
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profilgrupperna för äldre ungdomar framkom att unga tjejer saknar 

någonstans att vara på fritiden.  

 

Författarna till rapporten har tagit fram ett antal förslag till åtgärder 

med barnens synpunkter som utgångspunkt. Bland dessa 

åtgärdsförslag kan nämnas trygghetsvandringar, att skapa platser och 

lokaler som är vigda för tjejer och kvinnor, att skapa fler typer av 

aktiviteter i området utöver idrott och att göra naturområdena mer 

attraktiva för barn genom naturpedagogiska program och aktiviteter. 

 

Sedan rapporten färdigställts har elever från årskurs nio fått 

kommentera rapporten och delta i en vandring i Rinkeby tillsammans 

med bland annat representanter för stadsdelsförvaltningen. Under 

vandringen fick eleverna peka ut brister i utemiljön som behövde 

åtgärdas. Flera av de brister i underhåll av lekplatser som eleverna 

pekade ut åtgärdades omedelbart av förvaltningen. De aktörer som 

planerar nybyggnation och stadsutveckling i Rinkeby, såväl 

kommunala som privata, har tagit till sig mycket av förslagen i 

rapporten.  

 

Rapporten i sin helhet kan laddas ned från Rinkebystråkets hemsida: 

www.bygg.stockholm.se/rinkebystraket  

 

http://www.bygg.stockholm.se/rinkebystraket
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§ 12   

Sammanträdesdagar för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd år 
2014 

Beslut 

Nämnden fastställer sammanträdesdagar för år 2014 enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till sammanträdesdagar för år 

2014 som är anpassat till stadens plan för när vissa plandokument 

måste vara nämndbehandlade. Förvaltningen föreslår att nämnden 

fastställer förvaltningens förslag. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 november 2013. Dnr 1.1.-688-2013. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Uppföljningsrapport till nämnden i november 2013 

Beslut 

Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport 

 
Ärendet 

Före resultatöverföring prognostiseras ett underskott om 0,8 mnkr och 

efter resultatöverföring ett överskott om 2,4 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 november 2013. Dnr 1.2.1.-680-2013. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till socialdemokraternas 

särskilda uttalande. 

 

Tyvärr ser månadsrapporten likadan ut i november som i oktober. 

Social omsorg, som trots att de har fått extra resurser detta år, 

prognostiserar underskott. Det är en indikation på att vi har haft rätt 

tidigare år, budgeten har inte varit i närheten av att räcka till. Efter 

många år av besparingar tar det tid att få stabilitet och personal som 

räcker till. Vi har dessutom stora underskott inom äldreomsorgen men 

även inom 

personer med fysiska och psykiska funktionsnedsättningar. 

 

Underskotten i sig säger inte så mycket, det kan lika väl vara så att 

stadsdelen helt enkelt fått för lite pengar för den verksamhet den 

måste ha. På ekonomiskt bistånd växer underskottet hela tiden, 

prognosen är att det landar på minus 6 mkr. Detta beror på att fler 

arbetslösa uppbär försörjningsstöd, det finns inga arbeten de kan 

efterfråga. 

 

Personalen inom många verksamheter vittnar om att den ständiga 

jakten på kostnadseffektivitet genom översyn av arbetssätt, 

arbetsmetoder, organisationsförändringar och nya infallsvinklar 

innebär hög arbetsbelastning som ibland leder till sämre kvalité på 
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utförandet av arbetet. 
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§ 14   

Upphandling av daglig verksamhet 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

I en skrivelse av den 22 mars 2012, ”Upphandling av daglig 

verksamhet”, önskar Mia Päärni m.fl. (S) en redogörelse av planerna 

för en eventuell upphandling av Rinkeby-Kista daglig verksamhet. 

Förvaltningen anför att driften av Rinkeby-Kista daglig verksamhet 

inte är upphandlad. Den planerade upphandlingen år 2012 

genomfördes inte. Förvaltningen planerar inte att i aktivitetsplanen för 

år 2014 föreslå en upphandling av Rinkeby-Kista daglig verksamhet.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 november 2013. Dnr 1.6.-190-2012. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 15   

Förslag från Rinkeby framtidskommitté 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget  

 
Ärendet 

Rinkeby framtidskommitté har i juni 2013 lämnat in ett 

medborgarförslag, vilket omfattar tolv olika delförslag. Dessa syftar 

till åtgärder/förbättringar för framförallt barn och ungdomar men även 

för unga vuxna. Tre av förslagen berör fritidsverksamhet för barn och 

ungdomar, tre grundläggande skolutbildning, två yrkesutbildning, ett 

allmän föreningsverksamhet, ett bostäder för unga vuxna samt två 

allmän kulturverksamhet. Förvaltningen konstaterar att de förslag som 

Rinkeby framtidskommitté lämnat rör viktiga målgrupper. Några 

förslag syftar till att stärka det civila närsamhällets sammanhållande 

krafter. De tre förslag som berör fritidsverksamhet för barn och 

ungdomar (mobil ungdomsgård, hobbyverkstad samt talanggala) faller 

inom stadsdelsnämndens ansvarsområde. Övriga förslag berör andra 

nämnder eller det civila samhället.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 november 2013. Dnr 1.2.4.-480-2013. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ledamoten Lotta 

Gravenius (FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Anki Erdmann 

(V) yrkade bifall till socialdemokraternas förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl.(MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.   

 

Ledamoten Sten Collander (M) anmälde jäv och lämnade 

möteslokalen under nämndens behandling av ärendet. 
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Reservation 1 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Anki Erdmann 

(V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag 

till beslut enligt följande. 

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta  

 

Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

Att ge förvaltningen i uppdrag att undersöka hur ett uppmuntrande 

bidrag till föreningar som arrangerar läxhjälp kan utformas 

 

Att ge förvaltningen i uppdrag att inbjuda intresserade aktörer till ett 

möte för att diskutera upplägg och utformning av en talangjakt i 

Rinkeby 

 

Rinkeby Framtidskommitté har lämnat många intressanta förslag till 

åtgärder för att förbättra Rinkeby. Särskilt de som har barn och 

ungdomar som mål anser vi värda att ta fasta på och uppmuntra. Mot 

den bakgrunden anser vi att alla frivilliga som arbetar med läxhjälp 

bör uppmuntras. 

 

Bland Rinkebys ungdomar finns många med talang för olika saker. Vi 

tycker att detta bör tas till vara och är övertygade om att det finns 

aktörer som är intresserade av att medverka och vara sammanhållande 

för ett sådant evenemang. Därför vill vi ge förvaltningen i uppdrag att 

kalla till ett första möte för att efterhöra intresset. 

 

Det är ur ett demokratiperspektiv viktigt att finna olika vägar för 

ungdomar att kunna göra sin röst hörd. Då kan radiomediet vara 

intressant. I dagsläget är det kanske enklare att komma igång med 

verksamhet via webben än via en närradiostudio. Utbildning för 

webbradio kan erbjudas från studieförbund. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande. 

 

Att förvaltningen får i uppdrag att ta fram förslag på hur vi ska kunna 

tillgodose de önskemål som framtidskommittén haft. Stadsdelen kan 

bara besluta om tre av förslagen men för de tre som vi kan besluta 

över bör vi ta fram kostnadsunderlag.  
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Sen kan varje parti föra vidare de andra förslagen till beslutande 

nämnder och arbeta för att de blir verklighet. Förvaltningen har lagt 

ner mycket arbete på att beskriva allt som redan finns i Rinkeby-Kista 

området. Det är bra att förslagsställarna kan ta del av en sådan 

sammanställd information. Men det är viktigt att vi lyssnar på 

föreningarna som tillsammans har utarbetet många genomtänkta 

förslag som kan förbättra vårt område. 

 

Förslaget om mobil ungdomsgård tycker vi är bra. Det bör gå att 

genomföra t ex under somrarna. 

 

En hobbyverkstad är också ett bra förslag. Det vore en tillgång att ha 

flera olika aktiviteter på Hästa gård så att den utnyttjas i hela sin 

kapacitet och så att flera personer besöker Hästa. Olika verksamheter 

på samma plats skapar nya kontakter och kan ge nya samarbeten. Det 

finns tydligen en mekanisk verkstad på Husby gård men 

Rinkebyborna behöver egna satsningar med tanke på hur stor mängd 

ungdomar vi har i vårt område. Rinkeby och Kista hänger ihop 

administrativt men det betyder inte att de gör det i verkligheten.  

 

Talanggala ser vi gärna i Rinkeby. Alla saknar Rinkebyfestivalen och 

det behövs många aktiviteter i Rinkeby centrum för att skapa 

gemenskap och entusiasm. Kista världsmusikfestival och Midsommar 

Latino är speciella evenemang som är bra i sig men som har helt andra 

målgrupper. I Folkets Hus skulle man kunna ha roliga talangjakter en 

gång i månaden där alla är välkomna att uppträda: barn, ungdomar 

och vuxna. Vi föreslår att stadsdelen verkar för att dessa önskemål blir 

verklighet. 

 

Bland de övriga punkterna i Framtidskommitténs förslag finns det 

mycket som vi kan fundera över och jobba vidare på 

 

Miljöpartiet satsar mycket på skolan. Det är ett av våra 

prioriterade områden i nästa val. Eleverna ska ha mera tid med sina 

lärare. Det ska finnas flera specialpedagoger så att så många  elever 

som möjligt klarar skolan. Vi vill ha bättre arbetsvillkor och högre lön 

för lärarna. Vi vill ge fler elever ett utvecklat modersmålsstöd och vi 

vill ha mindre elevgrupper och fler fritidspedagoger på fritidshemmen 

Samverkan för läxhjälp som fanns 2004-2006 låter som ett viktigt 

och bra projekt. Vi tycker att det är en bra idé att skapa ett inom 

utbildningsförvaltningens ram. 
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Miljöpartiet vill dessutom ha tillbaka föreningsstödet som 

Alliansen avskaffade. Föreningar är mycket viktiga och bör få 

ekonomiskt stöd för en bra verksamhet och möjlighet att betala hyra 

för lokaler. Det är särskilt viktigt i vårt område där det finns stor 

trångboddhet och bostadsbrist. Vi tycker att det är en utmärkt idé att 

skolorna är öppna för annan verksamhet på kvällstid. Framtidspartiet 

talar om tre ”tomma” skolor men de är på väg att få andra 

verksamheter som är positiva för området. Det bör ändå finnas 

möjligheter att hitta lämpliga lokaler även under dagtid. 

 

Ungdomslägenheter. Det kommer att byggas både i Kista och 

Rinkeby och självklart bör man se till att det bland nybyggnationerna 

finns ungdomslägenheter och studentlägenheter. 

 

Bristen på arbete för unga vuxna är kanske den viktigaste 

punkten för alla i vårt område. Miljöpartiet har gjort sin egen 

budget för 2014 som man kan jämföra med Alliansens budget. I 

vår budget får Rinkeby-Kista 34,6 miljoner mera för 

arbetsmarknadsåtgärder. Det är mycket pengar som t ex skulle 

räcka till många flera praktikplatser.  Sommarjobben som erbjuds 

skulle kunna gälla i åldern 16-24 år i stället för som nu till 18 år. Man 

skulle också kunna erbjuda praktikplatser för högutbildade arbetslösa 

på alla enheter inom förvaltningen. Att samla lokala företagare för 

diskussioner sker och kan ske ännu mera. Det ekonomiska läget i 

Europa är svagt. Kronan är högt värderad vilket drabbar 

exportindustrin. Försiktighet råder vid nyanställningar. Småföretagare 

har det tufft men med lämpligt ekonomiskt stöd borde det gå att få till 

flera praktikplatser i den privata sektorn. 

 

Ett mat- och kulturmuseum är en rolig idé som vi stödjer. Alla 

positiva projekt som skapar intresse för Rinkeby och låter tala om sig i 

övriga staden är viktiga. Projekt där många av invånarna kan delta 

med idéer och kunskap skapar glädje och gemenskap. Och det skulle 

också kunna ge några människor arbete. I Miljöpartiets budget för 

2014 skulle vi ha 5,6 miljoner mera än vad Alliansen har för barn-

kultur och fritid. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Bo Sundin (M) samt tjänstgörande ledamoten Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 
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Vi ser mycket positivt på att lokala föreningar engagerar sig, 

samarbetar och formulerar konkreta och konstruktiva förslag till 

förbättring av vårt gemensamma område. Vi tackar Rinkeby 

Framtidskommitté för förslagen och för de insatser den gjort under 

våren och hösten, både i form av övergripande organisation men 

också i form av de olika föreningar som ingår i kommittén. 

 

Vi tycker, liksom Rinkeby Framtidskommitté, att tillgång till arbete, 

bra utbildning, en meningsfull fritid och ett tryggt område är mycket 

viktiga frågor. Vi kommer från vårt håll att jobba vidare med dessa 

saker och både hoppas och tror att Rinkeby Framtidskommitté 

kommer att göra detsamma.  

 

Vad gäller tillgång till lokaler för läxhjälp mm ser vi gärna att fler 

lokaler blir tillgängliga för detta ändamål, vilket i förlängningen 

troligen kan leda till bättre skolresultat. Dock, då detta ligger utanför 

nämndens primära ansvarsområde kan vi tyvärr inte hjälpa 

Framtidskommittén med detta mer än genom att uttala vårt stöd för 

idén i kontakterna med exempelvis SISAB och de lokala rektorerna. 

 

Vi önskar Rinkeby Framtidskommitté lycka till i dess framtida arbete, 

ser fram mot snar fortsatt kontakt och tar mycket gärna del av fler 

idéer framöver. 
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§ 16   

Förslag till reviderade riktlinjer för bistånd enligt SoL och 
LSS till barn, ungdomar och vuxna med 
funktionsnedsättning 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har, för yttrande, remitterat socialnämndens förslag 

till reviderade riktlinjer för bistånd enligt SoL och insatser enligt LSS 

till barn, ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning.  

Nuvarande riktlinjer antogs av kommunstyrelsen år 2002. Mot 

bakgrund av ändrad lagstiftning och förändringar i rättspraxis föreslås 

nu förtydliganden och anpassningar till gällande praxis. Härutöver gör 

socialnämnden vissa förtydliganden och kompletteringar utan att 

nuvarande innebörd förändras. Bland annat har beskrivningen av 

skälig levnadsnivå enligt SoL och goda levnadsvillkor enligt LSS 

omarbetats. Stadsdelsförvaltningen ställer sig i allt väsentligt positiv 

till förslaget. De förändringar som föreslås är tydliga och ger god 

vägledning för handläggarna i deras arbete. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 november 2013. Dnr 1.5.1.-591-2013. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Lotta Gravenius 

(FP) yrkade att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till 

socialdemokraternas förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) och ledamoten Anki 

Erdmann (V) yrkade bifall till miljöpartiets förslag till beslut 

innebärande återremiss av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde först miljöpartiets och vänsterpartiets förslag om 

återremiss mot att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet. Nämnden 

beslöt avslå förslaget om återremiss. 
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Ordföranden ställde därefter de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 1 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande. 

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta  

 

- Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

- Att funktionshinderrådets åsikter kring de reviderade riktlinjerna 

ska beaktas 

- Att därutöver anföra: 

 

Förvaltningen har gjort en tolkning av Högsta förvaltningsdomstolens 

domar som inte är orimlig, men inte heller är nödvändig. HFD gör en 

mycket snäv tolkning av LSS och skiljer sig därigenom från såväl 

tidigare instanser som Socialstyrelsens tolkning av lagstiftarens 

intentioner. Det är naturligtvis tråkigt i sig. Det är därför rimligt och 

förståeligt att ur ett tjänstemannaperspektiv föreslå en anpassning till 

HFDs dom. 

 

Politiskt är dock situationen annorlunda. Hela motivet bakom LSS är 

att utjämna skillnader i livsmöjligheter. Det är en individuell 

rättighetslagstiftning, där varje fall ska prövas individuellt, vilket 

också framgår av domen, även om den tydligt strävar efter att vara 

generell och prejudicerande. 

 

Domen innebär tydligt att vi kan neka att ge ledsagning vid 

semesterresa. Som kommun är vi dock alltid fria att tolka 

lagstiftningen till individens fördel. Det finns därför inga juridiska 

hinder för att behålla våra nuvarande riktlinjer vad det gäller 

ledsagning vid semesterresa. Förvaltningen bör därför återkomma 

med riktlinjer där rätten till semesterresa med ledsagare kvarstår i 

oförändrad form. 

 

En inskränkning i enlighet med förvaltningens förslag, skulle innebära 

en avsevärt försämrad livskvalitet för en grupp stockholmare. Vi anser 

att det skulle strida mot såväl lagstiftarens ambitioner om att utjämna 

levnadsvillkor som stadens ambitioner om att ha en socialtjänst i 

världsklass. 
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Därutöver anser vi att timmar som inte utnyttjats under en månad bör 

kunna överföras till följande månad. Detta påpekar 

funktionshinderrådet att de lovats tidigare och denna revidering av 

riktlinjerna verkar vara ett rimligt tillfälle att leva upp till detta löfte. 

 

Funktionshinderrådet i Rinkeby – Kista ifrågasätter och har också 

åsikter kring de reviderade riktlinjerna inom funktionshinderområdet. 

De åsikter som framkommer är att om riktlinjerna går igenom kan det 

leda till begränsning för den enskilde som till exempel ansöker om 

ledsagarservice och kan komma att hindra den enskilde, att kunna 

delta i olika aktiviteter eller resor som görs i vardagen men som även 

kan göras under semestertid. 

 

Meningen med LSS-lagen är att alla funktionshindrade skall, efter 

behov, få goda levnadsvillkor för att de ska kunna leva som alla andra 

i vårt samhälle. Att skylla på rättssäkerheten och likabehandling för 

brukarna är en ursäkt för att åter igen effektivisera en verksamhet som 

borde prioritera kvalité, god uppföljning samt kontroll, i de 

funktionshindrades vardag.  

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl.(MP) samt ledamoten Anki 

Erdmann (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget 

förslag till beslut enligt följande.  

 

- att inte godta förvaltningens förslag till beslut 

- att återremittera ärendet för omarbetning 

 

Anhöriga till personer med funktionsnedsättning har upplevt att man 

fått sämre villkor för ledsagning under en tid. Nu kommer ett förslag 

till nya riktlinjer där man vill anpassa lagen till gällande praxis. Man 

skär ner på välfärden bakvägen. 

 

Miljöpartiet menar att bedömningarna för ledsagning har blivit alltför 

restriktiva. Personer med funktionsnedsättning har dåliga möjligheter 

att i sitt vardagsliv på hemorten kunna delta i fritidsaktiviteter, 

kulturevenemang, sport, besök hos vänner och släkt mm. 

 

De inskränkningar som det nya förslaget skulle innebära kommer att 

leda till avsevärt försämrad livskvalitet för personer med 

funktionsnedsättning.  
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Det pågår samtidigt en stor satsning där man talar om att förbättra 

villkoren för samma grupp: Stadens funktionshinderpolitiska mål 

2011-2016, med program för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning. ”Stockholm – en stad för alla”. ”En socialtjänst 

i världsklass”. Vi har deltagit i seminarier och lyssnat på vackra ord. 

Det är ledsamt att se att visionen i praktiken blev till nedskärningar. 

 

Hela motivet bakom LSS är att utjämna skillnader i livsmöjligheter. 

Det är en individuell rättighetslagstiftning där varje fall ska prövas 

individuellt. Staden har tolkat Högsta Förvaltningsdomstolens domar 

på ett sätt som inte är nödvändigt. Högsta förvaltningsdomstolen gör 

en mycket snäv tolkning av LSS och skiljer sig därigenom från 

tidigare instanser som Socialstyrelsens tolkning av lagstiftarens 

intentioner.  

 

Domen innebär tydligt att vi kan neka att ge ledsagning vid 

semesterresa. Men staden är egentligen fri att tolka lagstiftningen till 

individens fördel.  Det finns inga juridiska hinder för att behålla 

nuvarande riktlinjer för ledsagning vid semesterresa. Därför vill vi att 

man återkommer med riktlinjer där rätten till semesterresa med 

ledsagare står kvar i oförändrad form. 

 

Vi anser också att timmar som inte utnyttjas under en månad bör 

kunna överföras till följande månad. Det har man lovat 

funktionshinderrådet tidigare och det borde vara rätt tillfälle att 

fullfölja det löftet när man gör en revidering av riktlinjerna. 

 

Stadsdelsnämndens råd för funktionshindrade ställer sig inte heller 

bakom den mera restriktiva bedömning som föreslås. 

 

Däremot är det självklart att man måste förbättra kontrollen så att 

ingen kan fuska till sig stora pengar för personlig assistans. Men det är 

en helt annan sak och bör inte leda till att man drar åt svångremmen 

och försämrar livskvalitén för alla med funktionshinder. 
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§ 17  

Strategi för miljöbilar och drivmedel – för ett fosilfritt 
Stockholm  

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Strategi för miljöbilar och 

drivmedel – för ett fossilfritt Stockholm” till bl.a. Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd. I strategin listas åtgärder som ska göra det enklare 

för stockholmare och företag i Stockholm att välja miljöbil, 

miljölastbil eller miljöbuss och att tanka dem med förnybara 

drivmedel eller ladda dem med förnybar el. Stadsdelsförvaltningen 

har inga invändningar mot förslagen i strategin. Enligt förvaltningens 

mening bör staden börja med de åtgärdsförslag som rör den egna 

bilparken. Förvaltningen är även positiv till de förslag om tunga 

fordon som anges, till exempel att skärpa kraven vid 

entreprenadupphandlingar och ställa krav på miljöfordon vid arbete 

med exploatering på stadens mark.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 november 2013. Dnr 1.5.3.-648-2013. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Lotta Gravenius 

(FP) yrkade att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP) samt ledamoten Anki Erdmann (V) yrkade bifall 

till socialdemokraternas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Bo Sundin (M) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP) samt ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget beslut enligt följande. 
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Stadsdelsnämnden föreslås besluta  

 

- Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

- Att därutöver anföra 

 

Arbetet med de olika delarna i strategin måste påbörjas snarast. 

Strategin är just en strategi och de olika delarna måste därför 

fastställas och tidsättas. Det ska avsättas tillräckligt med resurser i 

form av personal och finanser för att genomföra och följa upp 

strategin.  

 

Dessutom föreslår vi att en samordningskommitté under stadshusets 

centrala ledning inrättas för att dels driva, samordna och bevaka 

strategiarbetet i Stockholm men också för att driva på regeringen, 

landstinget och aktörer så att de vidtar nödvändiga åtgärder för att 

genom dessa skyndsamt nå målet för ett fossilfritt Stockholm.   

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Anki 

Erdmann (V) anslöt sig till miljöpartiets särskilda uttalande. 

 

Strategin för miljöbilar och drivmedel bör antas. 

 

Det behövs långsiktiga och tydliga incitament för att gå från 

fossildrivna bilar till förnybara energikällor. Därför bör frågan drivas 

på ett nationellt plan. Det är viktigt att man förändrar reglerna (skatter 

och lagar) så att miljöfordon gynnas liksom förnybara drivmedel 

enligt strategin. 

 

De olika punkterna i strategin bör fastställas och få tidsramar. 

Åtgärderna måste också finansieras för att målen ska kunna uppnås. 

 

Det är viktigt att ha en plan för hur olika energislag ska användas. Vi 

bör redan nu börja bygga ut infrastrukturen för egen produktion av 

biogas och egenproducerad el. Förnybara drivmedel finns inte i 

oändlig mängd och konkurrensen om biomassan ökar. Vi överskrider 

redan gränsvärdena för klimatet och den biologiska mångfalden hotas. 

Staden måste sluta gynna ökad privatbilism. Att underlätta för 

bilpooler i Stockholm är ett sätt. 
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De omlastningscentraler man talar om för varubilar i Färdplan för ett 

fossilfritt Stockholm 2050, bör utrustas med infrastruktur för 

laddning. Ellastbilar ska upphandlas för leveranser i staden. Vi anser 

också att staden ska införa snabbladdningsstationer för taxibilar och 

privatbilister som går över till elbil. 

 

Fordon som helt drivs av fossila bränslen bör inte definieras som 

miljöbilar på sikt om man ska kunna uppnå en fossilfri bilflotta. 
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§ 18   

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Inga inkomna skrivelser. 
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§ 19   

Konferenser och utbildningar 

Inga inkomna inbjudningar. 
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§ 20   

Postlista 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av postlista från den 10 oktober 2013 till och med den  

6 november 2013.  
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§ 21  

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Lokala pensionärsrådets protokoll från den 9 oktober 2013. 
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§ 22   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Lokala rådet för funktionshinderfrågors protokoll från den  

10 oktober 2013. 
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§ 23   

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2013-11-08 Yttrande gällande ansökan 

om värdeautomater från 

och med 1 januari 2014 på 

Kista Star, Kista. 

Dnr: 1.4.-696-2013 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 

2013-11-08 Yttrande gällande ansökan 

om värdeautomater från 

och med 1 januari 2014 på 

Rinkeby Pizzeria. 

Dnr: 1.4.-693-2013 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 

2013-11-08 Yttrande gällande ansökan 

om värdeautomater från 

och med 1 januari 2014 på 

Lords Bar, Kista. 

Dnr: 1.4.-703-2013 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 

2013-11-08 Yttrande gällande ansökan 

om värdeautomater från 

och med 1 januari 2014 på 

Sibelius, Kista. 

Dnr: 1.4.-670-2013 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 

2013-11-08 Yttrande gällande ansökan 

om värdeautomater från 

och med 1 januari 2014 på 

Sani Pizzeria, Kista. 

Dnr: 1.4.-668-2013 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 
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2013-11-08 Yttrande gällande ansökan 

om värdeautomater från 

och med 1 januari 2014 på 

Mama Africa, Kista. 

Dnr: 1.4.-685-2013 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 

2013-11-11 Studieresa till Holland med 

föreningen Fastighetsägare 

i Järva, 10-12 juni 2013. 

Dnr: 1.2.1.-006-2013 

Beviljas Olle Johnselius 

stadsdelsdirektör 

2013-11-19 Rapport om ett 

missförhållande enligt lex 

Sarah 

Dnr: 1.2.2.-649-2013 

Beslut att inte inleda 

utredning enligt lex Sarah 

Malin Sedvallsson 

Utredare inom 

försörjningsstöd 

2013-11-19 Rapport om ett 

missförhållande enligt lex 

Sarah 

Dnr: 1.2.2.-606-2013 

Beslut att inte inleda 

utredning enligt lex Sarah 

Malin Sedvallsson 

Utredare inom 

försörjningsstöd 

2013-11-19 Lista på nyanställda i 

september och oktober 

2013 

Dnr: 2.3.1.-008-2013 

 Respektive 

Verksamhetsområdesche

f 
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§ 24  

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

1. Äldreomsorg – Uppföljning av verksamhet i egen regi, dokid: 

13885 

2. Stockholms stads regler om arvoden m.m. för kommunala 

förtroendeuppdrag, dokid: 14010 
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§ 25   

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

1. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 2013-10-22,  

§ 14 Stadsbidrag för kompetensutveckling, dokid; 13884 

2. Protokoll från Kommunstyrelsens ekonomiutskott 2013-10-16 § 9 

Förslag på sammanträdesdagar för kommunstyrelsens 

ekonomiutskott januari – 15 oktober 2014, dokid: 13877 

3. Protokoll från Kommunstyrelsens ekonomiutskott 2013-11-13  

§ 10 Om- och tillbyggnad av förskolan Knutbygränd 6.  

Dnr: 2.6.-375-2013 
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§ 26   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den  

6 november 2013, 18 november 2013 och 20 november 2013. 


